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Protokół nr 11/19
Komisji Spraw Społecznych

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 16 września 2019 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych
kierowników i zastępców wydziałów oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca
komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska. Obrady rozpoczęto 16 września 2019 o godz.
16:00, a zakończono o godz. 16:56 tego samego dnia. Na statutową liczbę 8 radnych w chwili
rozpoczęcia obrad obecnych było 6 członków komisji (obecność członków komisji wg listy
obecności, stanowiącej załącznik do nin. protokołu). Posiedzenie komisji odbyło się w sali
obrad Urzędu Miasta pokój 229.
Nieobecne były radna Elżbieta Kozakiewicz oraz radna Hanna Białas.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1. Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla;
2. Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
3. Joanna Hariasz – skarbnik miasta;
4. Joanna Mazurkiewicz – radca prawny;
5. Stanisław Węgrzyn – dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych;
6. Iwona Szweda – kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych

i Zdrowia;
7. Danuta Ceglarek – dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Kędzierzynie-Koźlu;
8. Agata Morkis – zastępca dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Kędzierzynie-Koźlu;
9. Anna Brągiel – Dyrektor Środowiskowy Dom Samopomocy "Promyczek";
10. Michał Kuś – podinspektor Wydziału Organizacyjnego.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu nr 9 z dnia 19 sierpnia 2019 r.
4. Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 r. w zakresie działania

komisji.
5. Propozycje zadań do budżetu miasta na 2020 r.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy

Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2020.

7. Wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas
nieoznaczony (wniosek nr PMS.7142.5.14.2019).

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.



2

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska zaproponowała poprawę
pisowni w porządku obrad, napisano ,,przyjęcie protokołu nr 9”, poprawny zapis powinien
brzmieć ,, przyjęcie protokołu nr 10”.

po zmianach porządek obrad przedstawia się następująco
3. Przyjęcie protokołu nr 10 z dnia 19 sierpnia 2019 r.
4. Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 r. w zakresie działania

komisji.
5. Propozycje zadań do budżetu miasta na 2020 r.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy

Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2020.

7. Wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas
nieoznaczony (wniosek nr PMS.7142.5.14.2019).

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 10 z dnia 19 sierpnia 2019 r.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że projekt protokołu został
przesłany radnym na pocztę elektroniczną oraz znajduje się na sali obrad. Nikt nie zgłaszał
uwag. Zapytała, czy w tej chwili ktoś wnosi uwagi do ww. protokołu, wobec braku uwag
zaproponowała, aby komisja przyjęła protokół przez głosowanie.
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (6)
Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek
Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (2)
Hanna Białas, Elżbieta Kozakiewicz

Komisja bez uwag przyjęła protokół nr 10/19 (6 głosów ,,za”)

Ad 4.
Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 r. (w zakresie działania komisji).

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla poinformował, że radnym
zostało przedstawione sprawozdanie, poprosił o zadawanie pytań.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję w sprawie.

Radny Stanisław Wołkowiecki zamierzał zadać pytanie dot. biblioteki.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska wyjaśniła radnemu, że pytania dot. biblioteki
powinien zadać w czasie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta, kiedy będzie
obecna Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej.
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Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla poprosił radnego o zadanie
pytania, dodał, że na sali jest obecna skarbnik miasta, wspólnie postarają się odpowiedzieć na
pytanie.

Radny Stanisław Wołkowiecki poinformował, że analizował koszty jakie ponosi Miejska
Biblioteka Publiczna dot. energii elektrycznej i centralnego ogrzewania oraz gazu, zapytał,
czy podana kwota dotyczy wszystkich obiektów biblioteki czy jednego z budynków. Kwoty
są rozbieżne.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla odpowiedział radnemu, że
Miejska Biblioteka Publiczne posiada pięć budynków. Obiekt w Koźlu i Kędzierzynie
w budynku głównym, korzysta z ogrzewania miejskiego z MZEC, w innych budynkach
ogrzewanie jest piecami gazowymi lub innymi formami ogrzewania. Więcej informacji w tym
zakresie przekaże radnemu dyrektor MBP.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że dnia 12.09.2019 r. wpłynęła
pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej z wykonania budżetu miasta Kędzierzyn-
Koźle za I półrocze 2019 r. podała pod głosowanie analizę wykonania budżetu za I półrocze
2019 r./

Głosowano w sprawie:
Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 roku w zakresie działania komisji..

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir
Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grażyna Filipowicz
BRAK GŁOSU (2)
Hanna Białas, Elżbieta Kozakiewicz

Komisja Spraw Społecznych stosunkiem głosów (5 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się”)
pozytywnie zaopiniowała analizę wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 r.
(w zakresie działania komisji).

Ad 5.
Propozycje zadań do budżetu miasta na 2020 r.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję w sprawie.

Radna Grażyna Filipowicz zgłosiła propozycję zwiększenia oraz zabezpieczenie środków na
badania profilaktyczne wczesnego diagnozowania i szybkiego wdrożenia profilaktyki
zapobiegania chorobom Alzheimera. Wyjaśniła, że gdy w rodzinie pojawia się Alzheimer, to
tak naprawdę choruje cała rodzina.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska w czasie poprzednich posiedzeń komisji, radna
Grażyna Filipowicz prosiła o wprowadzenie oraz rozszerzenie programu profilaktycznego o
badanie dot. choroby Alzhaimera. Komisja zastanawiała się nad rozszerzeniem programu
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profilaktycznego, lecz uważa, że należałoby zasięgnąć opinii agencji, czy jest możliwość
wprowadzenie programu w takim zakresie. Kolejno zapytała o koszty badania.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że propozycja
badania dot. wykrywania Alzheimera, była już przedmiotem analizy, ustalono, że realizacja
badania jest skomplikowana pod względem technicznym oraz droga. Jedno badanie kosztuje
2100 zł, trzeba je przeprowadzać w szpitalu. Dopiero po przejściu całej procedury, możnaby
było taki program realizować. Należy sobie zadać pytanie nad efektem takiego badania.
Gdyż gmina nie ma obowiązku prowadzenia badań lecz wykonuje je dla jak największej
grupy mieszkańców. Wprowadzenie tak drogiego badania, pada pytanie dla jakiej grupy
byłoby skierowane, gdyż byłaby niewielka. Nie rekomenduje przeprowadzenia takiego
badania. Nie wie czy znajdzie się oferent na przeprowadzenie badania. Uważa, że na
możliwości gmin badanie jest drogie, a skutek społeczny  jest słaby.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że zgadza się ze słowami,
prezydenta miasta. Również zastanawia się nad kryteriami, które należałoby przyjąć.

Radna Grażyna Filipowicz zaproponowała dla tego badania wykonać tylko tomografie
komputerową, w kwocie ok. 350 zł. oraz badanie kierować dla osób powyżej 60 do 65 roku
życia.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała radną, aby wykonać badanie ze
środków publicznych, należy wykonać procedury które Agencja musi zatwierdzić.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że nie jest to
kwestią jednego badania, gdyż jest to proces, diagnozując należy przeprowadzić badania
przez szereg lekarzy, mi.n neurologa, psychologa, wykonać badanie białka, gdyż sama
tomografia nie rozwiązuje problemu. W badaniu najważniejszy jest efekt skuteczności
informacji  dla pacjenta. Nie robi się badań by wyleczyć, tylko po to, aby uświadomić
mieszkańcowi w jakim jest etapie chorobowym w momencie przeprowadzania tego badania.
Gdyby został przeprowadzony tylko jeden zabieg dot. badania Alzheimera, mieszkaniec nie
dowiedziałby się niczego z przeprowadzonej  tomografii, kolejno musiałby udać się do
specjalisty wykonać szereg dodatkowych badań. Najważniejsza strona dla gminy
informacyjna, zostałaby zaniechana. Przeliczono, iż z całej kwoty 800 tys. zł przeznaczonej
na opłacenie wszystkich badań profilaktycznych, pod kontem badania Alzhaimera za kwotę
2100 zł do 2200 zł, przebadałoby tylko 450 mieszańców, a tak w czasie oferowanych 12
badań profilaktycznych, korzysta aż kilka tysięcy mieszkańców. Proponuje skupić się na
masowych badaniach dla mieszkańców. Uważa, że Agencja nie udzieliłaby gminie
pozytywnej opinii dla badania dot. Alzheimera, gdyby dla realizacji tego programu, gmina
przeprowadziłaby tylko jedno badanie czyli tomografie komputerową.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że jedno badanie nie spełnia
kryteriów. Dodała, że gmina dużo działa w kierunku opieki dla pacjentów z Alzheimerem, są
wydzielone Domy Dziennego Pobytu w których zajmują się osobami chorującymi na
Alzheimera. Gmina przekazuje również duże środki na opiekę domową, robi wiele w tym
kierunku. Przeprowadzenie wspomnianego badania z środków gminnych, nie jest takie proste.

Radna Halina Mińczuk zapytała jakie propozycje badań profilaktycznych złożył Wydział
PMS do budżetu miasta na 2020 r. czy badania będą  takie same jak w 2019 r.  czy zostaną
rozszerzone lub zmniejszone.
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Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że realizacja
programów podlega analizie, wydział wnioskuje o taką samą kwotę a program badań zostanie
uchwalony uchwałą. Większość programów gminnych sprawdza się, dodał, że gmina
Kędzierzyn-Koźle modelowo realizuje badania profilaktyczne dla mieszkańców.

Radna Małgorzata Lipczyńska poinformowała, że w kolejnym roku ceny badań mogą
wzrosnąć, gdyż wszystkie ceny usług medycznych rosną.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że komisja nie zgłasza propozycji
zadań do budżetu miasta na 2020 r.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy
Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2020 (projekt uchwały stanowi załącznik do nin.
protokołu).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję w sprawie.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że ww. program
został poddany konsultacjom społecznych, żadna organizacja pozarządowa nie wniosła uwag
do programu. Uważa, że zapisy w uchwale są dobre.

Radna Grażyna Filipowicz zapytała czy gmina planuje zwiększenie środków dla potrzeby
organizacji pozarządowych, gdyż na terenie miasta działa dużo stowarzyszeń np.
,,Stowarzyszenie Trzeciego Wieku” jest zapotrzebowanie społeczne na tego typu aktywność.
Społeczność w mieście ok. 28% to seniorzy i będzie to ukłon w ich stronę.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że gmina
przeznacza duże środki na potrzeby seniorów, w mieście funkcją dwa bardzo aktywne
Uniwersytety III Wieku, skupiający ok. 500 członków. W budżecie na kolejny rok, na ten cel,
zaplanowano taką samo kwotę jak w tym roku, dodał, że kwota jest spora.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała dyskusję, że ww. program jest
przygotowany dla każdego, każda organizacja działająca w zakresie zdrowia bądź kultury czy
sportu znajdzie coś dla siebie. Najważniejsze, aby program był dobrze realizowany i znalazły
się osoby aktywne, chcące skorzystać z ww. programu.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na rok 2020..

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (6)
Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek
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Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
NIEOBECNI (2)
Hanna Białas, Elżbieta Kozakiewicz

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała
ww. projekt uchwały.

Ad 7.
Wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas nieoznaczony
(wniosek nr PMS.7142.5.14.2019, stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję w sprawie.

Iwona Szweda – kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych
i Zdrowia wyjaśniła, że do ww. wniosku wszystkie wymogi wymagane uchwałą zostały
spełnione. Wniosek kwalifikuje się do pozytywnego zaopiniowania. Opinia MZBK jest
również pozytywna.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska dodała, że najemca kwalifikuje się do
przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas nieoznaczony, gdyż dba o mieszkanie,
nie ma zadłużenia.

Wobec braku osób chętnych do dalszej dyskusji przewodnicząca komisji Ewa Odulińska
poddała pod głosowanie wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na
czas nieoznaczony (wniosek nr PMS.7142.5.14.2019

Głosowano w sprawie:
Wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas nieoznaczony
(wniosek nr PMS.7142.5.14.2019)..

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (6)
Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek
Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
NIEOBECNI (2)
Hanna Białas, Elżbieta Kozakiewicz

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała
ww. wniosek.

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Radny Marek Piasecki poinformował, że piki dot. benzenu w mieście zostały w ostatnich
dniach przekroczone. Zapytał o działania gminy w tym zakresie. W przeszłości Otrzymał
odpowiedz od pełnomocnika premiera ds. powietrza, że jest po konsultacji z głównym
inspektorem ds. środowiska, który informuje, że bardzo chętnie udostępnią miastu samochód,
z pełnym osprzętem do monitorowania jakości powietrza. Zapytał czy gmina prosiła
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głównego inspektora Ochrony Środowiska i czy w czasie tych przekroczeń gmina
kontaktowała się z WIOŚ w Opolu.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że w tej chwili
nie potrafi radnemu odpowiedzieć czy w ostatnich dniach urząd kontaktował się z
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, lecz wielokrotne urząd monitował i
kontaktował się z tą instytucją z prośbą o interwencje. Wojewódzki Inspektorat Ochrony
Środowiska ma wszystkie narzędzia pozwalające na badanie i zlokalizowanie źródła.
Wyjaśnił, że gmina nie ma takich możliwości technicznych i prawnych by podjąć takie
działania. Natomiast WIOŚ posiada wszystkie możliwości środki techniczne i prawne na
podjęcie tych działań. Gmina wielokrotnie zwracała się do WIOŚ z prośbą o interwencje.
Dodał, że gmina nie posiada takich narzędzi. Wykonuje wiele działań aby ograniczyć pyły,
np. dzięki dofinansowaniu gminy do wymiany ekologicznego systemu ogrzewania lub
dopłaty do przyłącza gazu do posesji. Miasto Kraków podjęło decyzje o ograniczaniu spalania
piecami, łącznie z kominkami.

Radny Marek Piasecki zobowiązał się do przesłania na skrzynkę e-mail prezydenta miasta
odpowiedz pełnomocnika premiera którą otrzymał, proponuje, aby w dalszych rozmowach
z WIOŚ podeprzeć się odpowiedzią pisemną od pełnomocnika premiera i przypomnieć im o
zobowiązaniu.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał się, czy coś się zmieniło w sprawie pomiarów pików,
zapowiadano, że WOPŚ ma podjąć działania dokładnie w chwili przekroczenia pików, nawet
poza godzinami pracy, a nie 8 godzin po wystąpieniu przekroczenia. Są to sprawy zgłaszane
przez mieszkańców.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, radnemu, że on
również uważa, że Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w chwili przekroczenia
pików, powinien przyjechać i natychmiast badać i działać. Jedynie Wojewódzki Inspektorat
Ochrony Środowiska posiada odpowiednie instrumenty techniczne i prawne aby podjąć
działania, gdyż jest instytucją kontrolną, a niestety instytucja odpowiedzialna się tym nie
zajmuje. Bardzo żałuje, że gmina nie posiada instrumentów aby móc zająć się tym
problemem. Proponuje podjąć ten temat w czasie Komisji Infrastruktury Rady Miasta, gdyż
w tej chwili nie jest przygotowany na podawanie szczegółowych informacji w tym temacie.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że w poprzedniej kadencji na
posiedzeniach wszystkich komisji Rady Miasta, były prowadzone dyskusje w przedmiocie
przekroczenia poziomu benzenu. Pozyskano informację, że kary i tak nie są nakładane,
ponieważ liczą się piki całoroczne, które w stosunku całorocznym ostatecznie normy nie
zostają przekroczone. Uważa, że powinny się zmienić przepisy w tym zakresie. A gmina nie
posiada narzędzi, aby wskazać truciciela

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał się, czy gmina posiada rejestr zachorowań na terenie
miasta, na astmę lub na niewydolność oddechową. Są to też sprawy zgłaszane przez
mieszkańców.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił radnemu, że
gmina nie zajmuje się tymi sprawami, gdyż ochroną zdrowia zajmuje się powiat
Kędzierzyńsko-Kozielski. Z tym pytaniem należy się zwrócić do powiatu. Natomiast badania
profilaktyczne są prowadzone przez gminę dobrowolnie, w okresie dwóch lat, na koszt
gminy, przebadano bardzo dużo osób po kontem fenolu w moczu, ale wyniki nie były
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jednoznaczne, ostatecznie nie ma takiego badania, które dałyby jednoznaczny wynik. Gmina
uważa, że prowadzenie badań profilaktycznych dla mieszkańców jest bardzo ważne.
Sprawozdanie po wykonaniu badań daje dużą wiedzę. Dodał, że NFZ ma obowiązek badania
ludzi. Powiat posiada taką wiedzę.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że gmina zajęła się budową
hospicjum oraz badaniami profilaktycznymi, które nie należą do zadań gminy, lecz będą
służyć mieszkańcom.

Radna Halina Mińczuk poinformowała, że instrumenty, aby kontrolować zakłady pracy ma
jedynie Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. Natomiast gmina ma możliwość
kontrolowania tylko mieszkańców co spalają w piecach, poprosiła o częstsze kontrole Straży
Miejskiej, w okresie grzewczym, aby mieszkańcy nie palili śmieciami. W dyskusji padły
słowa, że mieszkańcy Krakowa od dnia dzisiejszego nie mogą palić w piecach, ale przez kilka
lat trwała akcja informacyjna i gmina Kraków udzielała dofinansowania do wymiany systemu
grzewczego. Uważa, że rada miasta Kędzierzyn-Koźle również może podjąć taką uchwałę
intencyjną.  Lecz najważniejsze aby, mieszkańców rzetelnie poinformować oraz przygotować
do wymiany pieców lub systemu ogrzewania na ekologiczny, rada miasta może podjąć
stosowną uchwałę dot. możliwości dofinansowania wymiany ogrzewania. Miasto Kraków
przez wiele lat przygotowywał do tego mieszkańców oraz zachęcał dofinansowaniem.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że gmina
Kędzierzyn-Koźle zachęca już mieszkańców oferując dopłaty do przyłącza gazu do posesji,
Prezydent Miasta ciągle prowadzi rozmowy z firmą dostarczająca gaz, aby budowali kolejne
linie gazu. Prezydent Miasta w czasie spotkań z mieszkańcami wielokrotnie zachęcała do
składania wniosków, o przyłącz gazu, wówczas linie zostaną doprowadzone.

Radna Halina Mińczuk poinformowała, że w Kłodnicy nie ma instalacji gazowej.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że przedstawiciel
firmy GAZ SYSTEM zachęcał mieszkańców do składania wniosków, gdyż brak wniosków
uniemożliwia im działanie.

Radna Halina Mińczuk poinformowała, że w Kłodnicy nie ma instalacji gazowej, mieszkańcy
wypełniali jedynie ankiety.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że świadomość mieszkańców
w zakresie ochrony środowiska stale wzrasta, również zainteresowanie gazowym systemem
ogrzewania ciągle rośnie, ponieważ węgiel z roku na rok drożeje.

Radny Sławomir Wołkowiecki zapytał się czy gmina posiada program dot. norm i poziomu
hałasu. W mieście nie ma urządzeń pomiarowych dot. pomiarów hałasu.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla wyjaśnił, że gmina nie
posiada takiego programu. Zawsze można podjąć się tym problemem i szukać rozwiązań.

Radna Małgorzata Lipczyńska poinformowała, że w ramach wizyty u laryngologa można
zbadać słuch. Również w szpitalu prowadzi się badanie słuchu u noworodków. Dodała, że na
osiedlu Blachownia kilkanaście rodzin, złożyło wnioski o przyłącz gazu i pozyskali
dofinansowanie a firma uznała, że warto tam założyć kolejną linię gazu.
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Radny Sławomir Wołkowiecki uważa, że na terenie całego miasta jest wysoki poziom hałasu,
szczególnie jest on groźny dla dzieci.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że kolejny termin komisji został
ustalony na 14 października br. o godz. 16:00 w Domu Dziennego Pobytu Nr 2 ,,Magnolia”
przy ul. Piramowicza 27 w Kędzierzynie-Koźlu. A w razie wpłynięcia dokumentów, będzie
proponować drugą cześć komisji, np. w dniu lub przed Sesją Rady Miasta.

Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne
uczestnictwo w posiedzeniu i o godz. 16:56 zamknęła posiedzenie Komisji Spraw
Społecznych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Protokołowała
A. Dworaczek


